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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 21. juni 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 5 (Aktstykke nr. 116 - § 7. 
Finansministeriet) af 19. juni 2017 

Spørgsmål 

Hvad har regeringen tænkt at gøre for at sikre at kommunerne faktisk udnytter de 

aftalte rammer, og ikke ligesom i alle år siden Budgetloven kommer ud med et 

regnskab med et betydeligt mindreforbrug? 

 

Svar 

Kommunerne har i de senere år realiseret mindreudgifter i forhold til det aftalte 

og budgetterede niveau efter en årrække med store budgetoverskridelser.  

 

Det bemærkes, at de seneste års budgetunderskridelser på serviceudgifterne bl.a. 

skal ses i lyset af, at kommunernes realiserede anlægsudgifter i 2015 og 2016 lå 

betydeligt over det budgetterede niveau.  

 

Regeringen og KL er med aftalen om kommunernes økonomi for 2018 enige om, 

at kommunernes serviceramme udgør 246,0 mia. kr., og at kommunernes anlægs-

ramme udgør 17,0 mia. kr. i 2018. De aftalte udgiftsrammer er for kommunerne 

under ét fuldt ud finansieret, hvormed kommunerne har mulighed for at afholde 

de aftalte udgifter.  

 

Det bemærkes i øvrigt, at det er kommunernes ansvar at prioritere anvendelsen af 

de aftalte udgiftsrammer, herunder at sikre at de aftalte rammer overholdes i bud-

getter og regnskaber. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2016-17
Aktstk. 116 endeligt svar på § 7 spørgsmål 5
Offentligt
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